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Résumé

Cette étude permis d’évaluer 1’effet du champignon entomopathogéne Metarhizium
anisopliae sur la microflore du tube digestif et des féces de Schistocerca gregaria,et de
déterminer les principales variations de la composition biochimique de la cuticule apres le
traitement. Les résultats on démontrer une augmentation de la charge microbienne globale et
une diminution significative du taux de levures apres le traitement au M. anisopliae. Les
résultats des analyses physicochimiques révelent un déséquilibre au niveau des protéines,

lipides et glucides cuticulaires.

Abstract

This study allowed evaluate the effect of the entomopathogenic fungi Metarhizium
anisopliae On the microflora contained in the gut and feces of Schistocerca gregaria as well
as To estimate the main variations in the biochemical composition of the cuticle, which take
place After the treatment process. The results show that the fungus induce an increase Of the
global microbial charge and a decrease of the concentration of yeasts as well as in the gut and
feces. Physico-chemical results reveal that the treatment by Metarhizium anisopliae makes a
sort of disturbances in composition of the cuticle reflected by a notorious decrease in the rate

of proteins, the carbohydrates and the lipids.
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